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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem tartja szükségesnek a kormány több 
koronavírus-teszt elvégzését?" 

Tisztelt Miniszter úr!

A koronavírus.gov.hu oldal tájékoztatása szerint 2020. április 16. napján hivatalosan 1652 fertőzött 
személyt tartanak számon, amelyből 729 fő szorul kórházi kezelésre, ami közel 45 százalékos 
arányt jelent. Figyelemreméltó, hogy a hazánkban hivatalosan elismert fertőzöttek ilyen nagy 
százalékban szorulnak kórházi kezelésre. Ennek megfelelően ugyanilyen magasnak mondható a 
járványban elhunytak aránya is, ami a regisztrált megbetegedésekhez képest lassan 10 százalékos 
arányt mutat.

Felmerül a kérdés, hogy a jelenség és az elvégzett járványügyi tesztek között van-e összefüggés. Az
igaz ugyanis, hogy minél kevesebb tesztet végeznek el, annál kevesebb az ismert fertőzéses esetek 
száma, viszont annál magasabbnak tűnik a kórházban ápoltak és elhunytak aránya is. Sajnos a 
számok azt mutatják, hogy hazánk nem jár élen a járványügyi tesztek elvégzésében. Míg ezer 
lakosra a szomszédos Ausztriában 19, Oroszországban 11, Szlovákiában 7, addig Magyarországon 
mindössze 4 elvégzett teszt esik.

A jelenség kockázata máris kézzelfogható. A jellemzően fővárosi fenntartású idősotthonokban azért 
terjedhetett el és szedhetett számos halálos áldozatot a járvány, mert a kormányhivatal vezetése 
gyakorlatilag megtiltotta a kórházakból az idősotthonokba visszaszállított betegek tesztelését. Így a 
járványügyi tesztek hiányában a vírus az otthonok lakóival akadálytalanul kerülhetett be az 
intézményekbe.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Mivel magyarázza, hogy Magyarországon a hivatalosan elismert fertőzöttek közül ilyen nagy 



százalékban szorulnak az emberek kórházi kezelésre?

2. Konzultált-e más uniós tagországok egészségügyi minisztereivel, járványügyi szakértőivel, ebben
az ügyben?

3. Felmerült-e már, hogy a fertőzöttek és a valóban megbetegedettek számát reprezentatív 
teszteléssel szükséges mérni, ahogy ezt Németországban Hendrik Streeck professzor végezte?

4. Miért nem tartja szükségesnek a kormány több teszt elvégzését?
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